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Aanwezig: zie lijst van deelnemers 
 
Punt 1 Opening en verwelkoming 
 
De voorzitter, de heer Hubert Bruls, opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom. 
Een speciale begroeting gaat uit naar de burgemeester van de gemeente Land van Cuijk, Marieke 
Moorman. De voorzitter geeft het woord aan mevrouw Moorman. 
Deze heet alle aanwezigen van harte welkom en geeft de leden van de Euregioraad middels een 
imagefilmpje een korte introductie over haar gemeente. 
 
De voorzitter bedankt mevrouw Moorman. Vervolgens vraagt hij de leden van de Euregioraad of er 
opmerkingen zijn over de agenda. Dit is niet het geval. De voorzitter stelt dan ook de agenda vast.  
 
 
Punt 2 Goedkeuring van de verslagen van 24 november 2022 en 16 maart 2023 
De voorzitter vraagt of er over de verslagen nog vragen of opmerkingen zijn. 

Er zijn geen vragen of opmerkingen met betrekking tot de verslagen. 

Besluit: 
De verslagen worden ongewijzigd unaniem vastgesteld. 
 
 
Punt 3 Tussentijdse opvolging Euregio-gremia 
 
Na het vertrek van Wim Hillenaar, die tot begin februari als waarnemend burgemeester van de 
gemeente Land van Cuijk ook bestuurslid en voorzitter van de Commissie voor Grensoverschrijdende 
Verstandhouding van de Euregio Rijn-Waal was, was het bestuur dus niet compleet. 
 
Het dagelijks bestuur van de Euregio Rijn-Waal stelt als opvolger mevrouw Marieke Moorman als lid 
van het dagelijks bestuur en als voorzitter van de Commissie grensoverschrijdende verstandhouding 
voor. 
 
De voorzitter geeft opnieuw het woord aan mevrouw Marieke Moorman. Mevrouw Moorman stelt zich 
kort voor en legt haar belangstelling uit voor deze functies en spreekt haar dank uit voor het in haar 
gestelde vertrouwen. 
 
De voorzitter stelt voor mevrouw Marieke Moorman te benoemen tot lid van het Dagelijks Bestuur en 
tot voorzitter van de Commissie voor Grensoverschrijdende Verstandhouding 
 
Besluit: 
De Euregioraad benoemt mevrouw Marieke Moorman unaniem tot lid van het dagelijks bestuur en tot 
voorzitter van de Commissie voor grensoverschrijdende verstandhouding. 
 
De voorzitter en het dagelijks bestuur feliciteren mevrouw Moorman en overhandigen haar een bos 
bloemen.  
 
 
Punt 4 Euregioprofielscholen 
 
De titel "Euregioprofielschool" kan op aanvraag worden toegekend aan scholen die bijzondere 
aandacht besteden aan de buurtaal en -cultuur in de grensregio. Sinds dit voorjaar kunnen ook 
Nederlandse scholen worden gecertificeerd. 
 
De voorzitter geeft het woord aan de heer René Teige, docent Nederlands aan het Gymnasium 
Rheinkamp Europaschule in Moers, die aan de hand van een Power Point presentatie zowel het 
concept als zijn ervaringen toelicht. 
 



De heer Bruls bedankt de heer Teige voor zijn interessante presentatie en geeft de aanwezigen de 
gelegenheid om vragen te stellen. 
 
De heer Tiggers (Gemeente Lingewaard) vraagt hoe een Nederlandse school zich kan aanmelden om 
Euregioprofielschool te worden. Mevrouw de Ruiter antwoordt dat in het najaar een nieuwe 
aanvraagronde voor Nederlandse scholen in het Euregiogebied start, alle scholen worden hierover per 
brief geïnformeerd. Ze hoopt dat de eerste aanvragen in januari beoordeeld kunnen worden; er zijn al 
enkele geïnteresseerden. 
 
Andreas Mayer (Kreis Kleve) vraagt of het principe van de Euregioprofielscholen ook geldt voor het 
beroepsonderwijs en of de scholen actief benaderd worden.  
De heer Teige antwoordt dat beroepsopleidingen ook Euregioprofielscholen kunnen worden, maar dat 
de school zelf het initiatief moet nemen. 
Mevrouw De Ruiter voegt hier aan toe dat beroepsopleidingen inderdaad ook Euregioprofielscholen 
kunnen worden, maar pas in het najaar, omdat dit soort onderwijs dan in het concept zal worden 
opgenomen. 
 
Er is een vraag over de kosten van een aanvraag en of er financiële ondersteuning voor is. Mevrouw 
de Ruiter legt uit dat er geen financiële ondersteuning is voor certificering als Euregio-profielschool. 
Wel is er mogelijke ondersteuning voor de uitvoering van grensoverschrijdende activiteiten in het 
kader van het KleinProjekteFonds. 
 
Stan Brinkhoff (Gemeente Mook en Middelaar) vraagt op welke schooltypen de focus ligt. De heer 
Teige legt uit dat vanaf de basisschool alle typen scholen gecertificeerd kunnen worden. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
 
Punt 5 TRAM – Arbeidsmigranten 
 
In de grensregio hebben veel steden te maken met de problematiek van arbeidsmigranten en de 
daarmee samenhangende sociale problemen. Inmiddels zijn zowel in de Euregio Rijn-Waal als in de 
Euregio Gronau Interreg-projecten goedgekeurd om de problemen aan te pakken. De Euregio Rijn-
Waal is projectpartner in het Interreg-project TRAM (Transnationale Arbeidsmigratie in de Euregio 
Rijn-Waal). Leadpartner in het project is de Hochschule Rhein-Waal. 

Dr. Anita Böcker van de Radboud Universiteit Nijmegen, die ook partner is in het project, presenteert 
het TRAM-project aan de hand van een Power Point-presentatie. 
 
De voorzitter bedankt mevrouw Böcker en vraagt de aanwezigen of er nog vragen zijn. 
 
Ton Heerts (Gemeente Apeldoorn) vraagt of de bedrijven in de regio weten dat men met hen wil 
samenwerken. Dr. Böcker antwoordt dat de bedrijven al merken dat er indirect meer druk op hen 
wordt uitgeoefend. 
 
Ton Heerts vraagt verder of men tevreden is met de huidige situatie en de geplande maatregelen in 
het project. En aan de Duitse collega's of er een link is met het project. 
De voorzitter wijst erop dat deze specifieke vragen beter in een commissie kunnen worden 
opgehelderd. 
Sjaak Kamps antwoordt dat sommige problemen verbeterd zijn door controles e.d. en de nieuwe wet 
(Wet Versterking Huisvesting), maar men is zeker nog niet tevreden. Er is nog veel te doen, want er 
zijn nog steeds grote problemen. Ook na afloop van het project zullen er vervolgacties nodig zijn. 
 
Dhr. Tiggers (Gemeente Lingewaard) vraagt of in het geplande onderzoek ook wordt gekeken of/dat 
de huisvestingssituatie wordt bepaald door de werkgever. 
Mevrouw Böcker antwoordt dat dit onderdeel van het onderzoek in het project is gepland. 
 
Maurits van de Geijn (Gemeente Arnhem) vraagt of het aspect van dakloosheid als de werkgever de 
huisvesting intrekt ook onderdeel is van het project.  



Mevrouw Böcker beantwoordt deze vraag bevestigend en verwijst naar Nederlandse verhuurders die 
hierbij betrokken zijn en ook naar afspraken met de uitzendbureaus die hierop moeten toezien. Het 
probleem zit in de handhaving en het toezicht. 
De heer Van de Geijn vraagt verder of het project, los van preventie, ook iets doet om uit dakloosheid 
te komen? 
Mevrouw Böcker antwoordt dat dit voor het project nog niet concreet is bepaald, maar dat het 
probleem wel wordt aangepakt en dat het in Duitsland meer een probleem is. 
 
Wouter Smit (Gemeente Duiven) vraagt welk advies mevrouw Böcker aan de gemeenten kan geven 
om te voorkomen dat deze problemen überhaupt ontstaan? 
Mevrouw Böcker antwoordt dat de gemeenten de huisvestingssituatie ter plaatse moeten inspecteren, 
strenger moeten zijn met regels en vergunningen en een app moeten ontwikkelen voor migranten (in 
de betreffende taal), die hen meer informatie geeft over rechten en plichten en ondersteunende 
instellingen. 
 
De heer Gietemann (Stadt Kleve) legt uit dat de huisvestingssituatie van migranten een groot 
probleem is en hij verwijst naar de Grenslandconferentie in Aken en de presentatie van burgemeester 
Peter Hinze uit Emmerich. Hij noemde de punten stress in de woonomgeving, werkloosheid en ziekte, 
wonen in Duitsland en werken in Nederland, problemen in de wetgeving. De heer Gietemann is van 
mening dat dit probleem op een hoger niveau moet worden aangepakt (NRW, federale overheid, 
Nederland) en dat het meer een juridisch probleem is. 
 
De voorzitter zegt dat dit een uiterst belangrijke kwestie is die in verdere commissievergaderingen 
enz. zal worden opgevolgd en dat de Euregioraad regelmatig zal worden geïnformeerd over de status 
van het project. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
 
Punt 6 Stand van zaken Interreg VI 
 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Andreas Kochs en vraagt hem de stand van zaken van 
Interreg VI kort mondeling toe te lichten. 
De heer Kochs legt uit dat er zeven projecten zijn goedgekeurd in het kader van Interreg VI A. 
 
Dit zijn H2-Enabler (leadpartner: NMWP Management GmbH, Düsseldorf), Realise-Bio (leadpartner: 
CLIB - Cluster Industrielle Biotechnologie, Düsseldorf) en Paludi&Markt (leadpartner: Stichting 
Bargerveen, Nijmegen) onder prioriteit 2 en Euregio Mobility (leadpartner: ROC Nijmegen), De Rijn 
verbindt (leadpartner: Rijkswaterstaat Oost Nederland, Arnhem), TRAM (leadpartner: Hochschule 
Rhein-Waal, Kleve) en Grenzeloos Landschap (leaddpartner: Vereniging Nederlands 
Cultuurlandschap, Berg&Dal) binnen prioriteit 3 en 4. 
 
De heer Kochs legde ook uit dat Interreg VI meer dan 225 miljoen euro aan EU-middelen beschikbaar 
heeft om projecten te ondersteunen. Voor de eerste twee prioriteiten is ongeveer 65% van het budget 
gereserveerd. Voor de laatste twee prioriteiten is 35% van de middelen beschikbaar. De prioriteiten 
zijn: 
1.  Een innovatiever programmagebied 
2.  Een groener programmagebied 
3.  Gezamenlijk werken aan een verbonden grensgebied 
4.  Europa dichter bij de burger 
 
De heer Bruls bedankt de heer Kochs voor zijn presentatie en geeft de raadsleden de gelegenheid om 
vragen te stellen. 
 
Martin Riesmeijer (Gemeente Wageningen) vraagt of er minder projecten worden goedgekeurd in 
vergelijking met het Interreg V programma. 
De heer Kochs licht kort het veranderde besluitvormingsproces toe, waarbij veel programmapartners 
een mening hebben. Prioriteiten 1+2 worden streng beoordeeld en experts worden geraadpleegd. 
Hoewel dit allemaal nog even wennen is, is men toch positief. De projectaantallen voor oktober zijn 
goed, er komen nog veel aanvragen binnen. 
 



De voorzitter heeft de indruk dat het hele systeem nu langzaam begint te rollen en dat de voortgang 
van het programma daardoor een impuls krijgt. 
 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
 
Kleinprojectenfondsen (KPF's) 
 
Op dit punt vraagt voorzitter Hubert Bruls de projectcoördinator van het KleinProjekteFonds, mevrouw 
Svenja Arntz, om het KleinProjekteFonds kort te introduceren. 
 
Mevrouw Arntz legt uit dat het sinds dit jaar weer mogelijk is om subsidie aan te vragen voor kleinere, 
vooral sociaal-culturele activiteiten. Voor kleine, meestal eendaagse activiteiten is een vaste subsidie 
van 750 euro beschikbaar in het kader van de mini-projecten. Voor wat grotere activiteiten met een 
kostenvolume tot 50.000 euro is een subsidie tot 25.000 euro (max. 50%) mogelijk. Voor beide 
projecttypen zijn met de inwerkingtreding van Interreg VI enkele belangrijke vereenvoudigingen 
doorgevoerd. Het is bijvoorbeeld niet langer nodig om facturen en betalingsbewijzen in te dienen bij de 
afrekening. 
 
De heer Bruls dankt mevrouw Arntz voor haar informatieve inzicht in het Fonds Kleine Projecten 
Fonds. Aangezien er geen vragen zijn, gaat hij over tot het volgende agendapunt. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
 
Punt 7 Financiën 
 

a) Jaarafsluiting 2022 
 
De voorzitter geeft aan dat BDO Concunia GmbH Wirtschaftsprüfungsgesellschaft uit Münster de 
jaarrekening 2022 van de Euregio Rijn-Waal heeft gecontroleerd in de periode van 27 maart tot 14 
april 2023.  
 
Vervolgens geeft hij het woord aan Luciën van Riswijk (Gemeente Zevenaar), die kort de resultaten uit 
de vergadering van de financiële controlecommissie van 12 mei 2023 toelicht. 
 
De heer Van Riswijk, lid van de financiële controlecommissie, licht de resultaten van de jaarlijkse audit 
toe en bedankt de Euregio Rijn-Waal voor het geleverde werk. 
 
Het accountantsverslag bevat geen bevindingen of bezwaren. Het jaar 2022 sluit af met een tekort 
van € 3.189,11. 
Het negatieve resultaat wordt voornamelijk veroorzaakt door de hoge inflatie en de daarmee 
samenhangende prijsstijgingen in 2022. Als de prijsontwikkeling zich in de volgende jaren niet positief 
ontwikkelt, wordt ook in de toekomst een negatief jaarresultaat verwacht.   
 
De voorzitter bedankt de heer Van Riswijk voor de samenvatting en vraagt de leden van de 
Euregioraad of er nog vragen of opmerkingen zijn. 
Dit is niet het geval. 
 
Besluit: 
De Euregioraad neemt kennis van het verslag van de financiële controlecommissie. Kanttekeningen 
bij het controlerapport zijn niet noodzakelijk. 
 
De Euregioraad stelt de jaarrekening 2022 vast en besluit het tekort over 2022 ter hoogte van € 
3.189,11 aan de bijzondere reserve te onttrekken. 
 
De Euregioraad besluit over het begrotingsjaar 2022 aan het dagelijks bestuur en aan de secretaris 
decharge te verlenen. 



 
b)  Modernisering van het bijdragensysteem 

De voorzitter licht de noodzaak van de aanpassing van de bijdrageregeling toe: Door de actuele prijs- 
en kostenontwikkeling bij gelijkblijvende inkomsten is een sluitende begrotung niet langer mogelijk. 
 
Een structurele oplossing is een jaarlijkse aanpassing van de ledenbijdrage aan de gemiddelde inflatie.  
 
Voorgesteld wordt om uit te gaan van het gemiddelde inflatiepercentage van de afgelopen 5 jaar. Dit 
betekent dat voor het jaar 2024 wordt uitgegaan van het gemiddelde van de Nederlandse en Duitse 
inflatiepercentages van de jaren 2018-2022. (Dit gemiddelde is + 3,35% en vertegenwoordigt een totale 
stijging van de ledenbijdrage van € 16.775,00 voor het jaar 2024). 
Voorgestelt wordt een vierde paragraaf toe te voegen aan de bijdrageregeling van de Euregio Rijn-
Waal. Deze luidt als volgt: 
 
§ 4  Aanpassing van de bijdragen 
De overeenkomstig deze bijdrageregeling vastgestelde bijdragen (§§ 1-3) worden vanaf 2024 jaarlijks 
aangepast aan de gemiddelde inflatie D/NL van de laatste 5 voorafgaande jaren. De aangepaste 
bedragen dienen als basis voor het desbetreffende volgende jaar. 
De Euregioraad beslist jaarlijks over de hoogte van de contributie in het kader van de vaststelling van 
het begrotingsstatuut. 
 
Besluit: 
De Euregioraad besluit de bijdrageregeling met ingang van 1 januari 2024 zoals voorgesteld aan te 
passen. 
 
 
Niet-openbaar gedeelte 
 
 
Punt 8 Personele zaken 
 
De voorzitter komt terug op de vergadering van de Euregioraad van 24 november 2022, waarin Sjaak 
Kamps aankondigde per 1 oktober 2023 te willen terugtreden als secretaris/directeur. 
Hij legt uit dat het bestuur vervolgens in januari 2023 het proces voor een opvolger in gang heeft 
gezet. Drie bestuursleden waren betrokken bij het proces, dat werd begeleid door de afdeling 
personeelszaken van de gemeente Nijmegen. Op dit punt bedankt de heer Bruls de afdeling 
personeelszaken van de gemeente Nijmegen voor het verrichte werk. 
Als resultaat van de sollicitatieprocedure draagt het bestuur unaniem Andreas Kochs voor als nieuwe 
secretaris/directeur. 
 
Besluit: 
1. unanieme goedkeuring van het voorstel van de heer Kamps om zijn functie als secretaris/directeur 
van de Euregio Rijn-Waal per 1 oktober 2023 neer te leggen. 
2. unanieme goedkeuring van de benoeming van de heer Kochs als secretaris/directeur van de 
Euregio Rijn-Waal met ingang van 01.10.2023 voor een periode van 6 jaar in overeenstemming met 
artikel 7 § f van de statuten van de Euregio Rijn-Waal. 
 
Er volgt een korte aanvaardingsrede van Andreas Kochs.  
Aansluitend bedankt de voorzitter Sjaak Kamps voor zijn decennialange inzet voor de Euregio Rijn-
Waal. 
 
Sjaak Kamps bedankt vervolgens de Euregioraad voor het vertrouwen en de prettige samenwerking. 
 
Punt 9 Rondvraag/sluiting 
 
De voorzitter vraagt of er tot besluit nog vragen of opmerkingen zijn. Dat is niet het geval. De voorzitter 
sluit de vergadering onder dankzegging aan de deelnemers om 15:55 uur.  
 
Na afloop neemt de Euregioraad afscheid van de heer Kamps, gevolgd door een borrel. 
 



Verslag 
Waltraud Knoor 
28 juni 2023 


